Classical influence on renaissance
· 
· The growth of poetry in Renaissance England was profoundly influenced by renewed interest in classical poetry 
· وقد تاثر الشعر في عصر النهضه في انجلترا تاثر عميق بتجديد الاهتمام في الشعر الكلاسكي

· Classical poetry encouraged granting the poet a higher social status and provided a rich storehouse of poetic styles and genres.

· شجع الشعر الكلاسكى منح الشاعر المكانه الاجتماعيه العاليه وفر له مخزون من الانواع والاساليب الشعريه
· Classical poetry also provided a system of classification:
· الشعر الكلاسكي قدم تقسيم اوتصنيف للشعر  
· the Pastoral was seen as the humblest
· كان ينظر للشعر الريفي بالتواضع
· the Epic as the most prestigious. 
· كان معظم الملاحم ذوه اهميه او هيب
· The most ambitious Renaissance poets imitated the poetic career of Virgil: they began as authors of pastoral poetry and gradually worked their way up to the epic (a pathway called the “Virgilian wheel”).
· معظم الطمحويين من شعراء النهضه قلدوا المهنه الشعريه مثل Virgi في البدايه كانوا كتاب الشعر الرعوي ثم تحولوا الى الملحه (عجلة فرجلين)
Classical influence(cont)
· The Pastoral: Theocritus’ Idylls (3rd century BC); Virgil’s Eclogues (37 BC); Georgics (29 BC).
الشعر الرعوي: ثيوكريتوس(اسم الكاتب) –("القصائد الرعوية )عمل الكاتب وكان في(3 قرن قبل الميلاد) فيرجيل(اسم الكاتب)عمل الكاتب؛ Eclogues  (37 قبل الميلاد)؛ Georgicsاسم الكاتب وكان(29 قبل الميلاد).

· The Epic: Homer’s The Iliad and The Odyssey (600 BC); Virgil’s The Aeneid (29-19 BC).
· ملحمة: هوميروس(اسم الكاتب) الإلياذة والأوديسة (600 قبل الميلاد)؛ فيرجيل (اسم الكاتب) واينييد (عمله)(29-19 قبل الميلاد).

· Love Poetry: Ovid’s Metamorphoses (43 BC, translated in 1565) was especially influential. Its mythological tales were a rich resource on love and desire, and its stylistic elegance offered a model to emulate. 

· الحب الشعر: تحولات(عمله)(اسم الكاتب) أوفيد (43 قبل الميلاد، وترجمت في 1565) كانت مؤثرة بشكل خاص. كانت الحكايات الأسطورية التي تشكل مصدرا غنيا على الحب والرغبة، والأناقة الأسلوبية في عرض نموذج لمحاكاة
· Ovid was controversial as an ethical model. Some critics hailed him as a teacher of great wisdom and learning and others condemned him as a corrupter of youth.
· كان أوفيد مخالف لنموذج العقيده الأخلاقية. بعض النقاد ينادوه  بمدرسا للحكمة عظيمة والتعلم اخرون سبوه بانه مفسد الشباب.
· Satiric Poetry: Horace and Juvenal offered contrasting models
الشعر الساخر: هوراس -وجوفينال عرضوا نماذج للنقد الحديث


.

Royal courts and patronage

.
· The Pastoral: influenced by Medieval English authors like William Langland and contemporary continental pastoralists like Jacopo Sannazaro
الشعر الرعوي تأثر بكتاب العصور الوسطى مثل ويليان لانقلاند والمعاصر مثل جاكوبو سانزروا

· The Epic: Influenced also by Medieval English romance like Sir Gawain and the Green Knight, written 1375-1400), Italian poems like Dante’s The Divine Comedy (written 1308-21), Ariosto’s Orlando Furioso (1516, 1532), and Tasso’s Gerusalemme Liberata (1581)
· ملحمة: تأثر أيضا بالكتاب الإنجليزيين الرومنسيين  في العصور الوسطى مثل جاوين السير والفارس الأخضر، (هذه اسماء قصائد وليسوا الكتاب)وكتبت في عام ( 1375-1400)، قصائد الايطاليه مثل  دانتي اسم الكاتب في الكوميديا ​​الإلهية اسم الكتاب  وكتب في سنه(1308-1321)​​، أريوستو اسم الكاتب وأورلاندو فيوريوسو اسم الكتاب وكتب في سنه (1516، 1532)، تاسو اسم اكاتب وLiberata اسم الكتاب في Gerusalemme (وكتب في سنة 1581)
· The Sonnet/Petrarchism: Takes its name from Italian poet Francesco Petrarch (1304-74), most famous for his Canzoniere (written 1327-68), a sequence of 366 lyric poem, about the poet’s unfulfilled love for a beautiful woman called Laura. Most of the poems are sonnets, a new type of poem whose invention is attributed to Giacomo da Lentino in the 13th century and popularized across Europe by Petrarch. Petrarch’s poems have many recurrent features that quickly became conventional topoi or motifs in European love poetry, now simply called The Petrarchan Mode.” 



السوناتة / Petrarchism: تأخذ اسمها من الإيطالي الشاعر فرانشيسكو بترارك (1304-1374)، واشهر عمل لهذا الكاتب  Canzoniereاسم الكتاب (وكتب سنه  1327-1368)،وله سلسلة من قصيدة غنائية عددها366، عن الحب الشاعر لم يتم الوفاء بها عن امرأة جميلة تدعى لورا. معظم القصائد ه اسوناتا، وهو نوع جديد من القصيدة التي اختراعها جياكومو دا Lentino  اسم المخترع في القرن 13th وانتشرت بين الناس في جميع أنحاء أوروبا بواسطه بترارك. قصائد بترارك لها سمات عديده التي سرعان ما أصبحت حافز لكتابة الشعر في الحب في اوربا ، التي تسمى الآن ببساطة وضع Petrarchan ".
Royal courts and patronage

· In the 16th century, poetry was a genre closely identified with the royal court. Those who wrote poetry were mostly either courtiers or educated, aspiring men (and occasionally women) in search of royal support. 
· في القرن 16th، كان الشعر قريب جدا من الديوان الملكي. أولئك الذين كتب الشعر في الغالب إما الحاشيه أو المتعلمين، والرجال الطموحين (والنساء أحيانا) بحثا عن الدعم الملكي
· For Elizabethan courtiers the ability to write artful poetry was part of being an accomplished gentleman (woman). 
· كان لدى حاشية اليزابيث القدره على كتابة الشعر سواء كان رجل بارع او امراه
· It was also a way of cultivating rhetorical and persuasive skills necessary in Renaissance politics and diplomacy. Poetry was a very good skill to have for people with political ambitions. 
· كان أيضا وسيلة لزراع مهارات الخطابة والإقناع اللازمة في السياسة والدبلوماسية في عصرالنهضة. كان الشعر مهارة جيدة جدا للأشخاص ذوي الطموحات السياسية.
· For those outside the court, Poetry was also a way of winning favors or patronage from the monarch, especially for those who now seek to make a living as professional poets. Patronage provided status and income. 
· بالنسبة لأولئك خارج الديوان المللكي، كان الشعر أيضا وسيلة للكسب أو فضل رعاية من الملك، وخاصة لأولئك الذين هم من الشعراء المحترفين. والرعايه الملكيه قسمت الناس من حيث المكانه \الدخل
· It is for this reason that many of the poets of the Renaissance write about and for the court
· ولهذا السبب، كثير من الشعراء في عصر النهضة عتبوا عن ولاجل الشعراء
· This situation changes in the 17th century when the rise of the merchant class offered alternative venue for poetry and aspirant poets.
.
هذا الوضع تغير في القرن 17th عندما برزت طبقة التجار التى قدمت بدائل للشعر والشعراء الطموحين 
From manuscript to print
· Most Renaissance poetry circulated in manuscript form, but a series of landmark publications in the late 16th and early 17th centuries set a precedent for printing collections of poetry and helped make print the more common form of distribution.
· معظم عصر النهضة الشعرية مكتوبة بخط اليد، ولكن سلسلة من منشورات بارزة في أواخر القرن 16 وأوائل 17 وهذه الطباعه ساعدت على زيادة التوزيع في المطبوعات الشعريه 
· Oneof the earliest collections to be published was the Songs and Sonnets that was published by Richard Tottel in 1557, better known as Tottel’s Miscellany. It consisted of previously unpublished lyrics by Henry Howard, Earl of Surrey, Sir Thomas Wyatt and others.
· كان اول مطبوعات  مجموعات النشر سوناتا والاغاني  والتى طبعت بواسطة ريتشارد Tottel في 1557، والمعروف باسم المنوعات Tottel. تألفت من اغاني غير مطبوعه سابقا من قبل هنري هوارد، إيرل سري، سيدي وايت توماس وغيرها.

· The movement from manuscript to print took the poems from their original intimate context into the wider public. This obliged publishers to add titles or explanatory prefaces, often explaining how such private poems could be presented to a wider public.

· تحولت من الطباعه باليد واخذ القصائد من نصها الاصلي فزاد انشارها. واجبرت الطابعيين لإضافة عناوين أو مقدمات توضيحية، لتحويل القصائد من الشكل الشخص الى العام.
· 
· The success of Tottel’s Miscellany showed that there was a market for printed poetry 
  أظهرت نجاح المنوعات Tottel بأن هناك سوقا للشعر المطبوع




From manuscript to print (cont)

· The posthumous publication of Sir Philip Sidney’s sonnet sequence Astrophil and Stella (1591) and his collected works (1598) also had a significant impact on the history of printed poetry and make it more acceptable, especially among elite poets
· نشر بعد وفاته مؤلفاته  الشاعر السير فيليب سيدني تسلسل في السوناتة Astrophil وستيلا (1591) وجمعت أعماله (1598) كما كان له تأثير كبير في تاريخ الطباعه وجعل الشعر مقبول خاصة بين الشعراء النخبه
· The Sidney volume set a precedent for the publishing of single author collections, which became very popular and profitable in the early 17th century. تعيين حجم سيدني 
· مجموعة كتب ومجلدات اصبحت محبوبه ومفيده في القرن 17

· In 1616, Ben Johnson went even further and oversaw the publication of his own poetic and dramatic Works in a very attractive Folio edition, a format generally reserved for learned publications

· في عام 1616، بن جونسون له باع في الطباعه الاعماله الشعريه والدراميه وكان نوع الطباعه Folioوهي شكل مخصوص للطباعه التعليميه.
· This was followed by the similar publication of the First Folio of Shakespeare’s play (1623), and editions of the poems of John Donne and George Herbert in 1633.  
وأعقب ذلك صدور طباعه بهذا النوع من فيرست فوليو لمسرحية شكسبير (1623)، وطبعات من قصائد جون دون وهربرت جورج في 1633.

To teach and please
· Early Elizabethan poetry was designed to teach its readers religious, ethical or civic lessons.
· وقد كان الشعر الاليزابيثي قديما  لتعليم وتدريس الدينيه والعقيديه والمدنيه.

· Later Elizabethan poets continued to be concerned with instruction but believed that poetry was more likely to teach its readers if it amused and entertained them.

· الشعر الاليزابيثي الحديث واصل فيما بعدالى ان الشعراء كان لهم راي ان الشعر سوف يعلم القراء لوكان مازحا او مسليا 
· Poets still could not say directly what they wanted. The popularity in late Elizabethan period of the pastoral and the sonnet was primarily due to the fact that these two genres allowed poets to say what they wanted indirectly. 
الشعراء لايقولون مايقصدوه مباشرة وكانت شعبية الشعر الرعوي والسوناتا في اخر فترة اليزبيث بدائيه ووفقا للحقيقة التى تقول هذا ماجعل الشعراء يكتبون مايريدون بشكل غير مباشر.

The sonnt
· To speak of English Renaissance poetry, one has to start with the Sonnet. This is the literary form that emerged from Italy first and spread across Europe like wildfire. 
· الحديث عن النهضة العربية والشعر، وعلى المرء أن تبدأ مع السوناتة. هذا هو الشكل الأدبي الذي نشأ من إيطاليا وانتشرت في جميع أنحاء أوروبا كالنار في الهشيم.
· In the last decade of the sixteenth century, no other lyric form compared in popularity with the sonnet.
·  في العقد الأخير من القرن السادس عشر، لم يكن فيه وجود لاي اغنية \والقصيده الغنائيه تنافس السوناتا
· The sonnet is a short poem usually emotional in content. The form was first developed in Italy during the High Middle Ages by well-known figures like Dante Alighieri putting it to use. But the most famous sonneteer of that time was Francesco Petrarca (1304-1374), and it is after him that the Italian sonnet got its name. 
السوناتة هي قصيدة قصيرة عادة تكون عاطفيه. كان أول من طورهذا النموذج إيطاليا خلال العصور الوسطى العليا من قبل شخصيات معروفة مثل دانتي أليغييري الذي استخدمه . ولكن كان الأكثر شهرة sonneteer ومن اشهر كتابها في ذلك الوقت فرانشيسكو بتراركا (1304-1374)، ومن بعده حصلت السوناتة الإيطالية على اسمها.
It has been estimated that in the course of the century over three hundred thousand sonnets were written in Western Europe
وتشير التقديرات إلى أن كتبت في أثناء القرن أكثر من 300،الف سوناتا في أوروبا الغربية. 
Petrarch's example was still commonly followed; the sonnets were generally composed in sequences (cycles) of a hundred or more, addressed to the poet's more or less imaginary cruel lady
كان المثال بترارك لا يزال يتبع عادة؛ كانت مكونه من 100 او اكثر كلها تتكلم عن قسوة الفتاه. 




The Italian, or Petrarchan sonnet, was introduced into English poetry in the early 16th century by Sir Thomas Wyatt (1503-1542).
السوناتة الإيطالية، أو Petrarchan، تقدمت في الشعر الإنجليزي في أوائل القرن 16th بواسطة  السير توماس وايت (1503-1542)
· . By far the finest of all English sonnets are in Shakespeare's one hundred and fifty-four poem collection, commonly known as The Sonnets. They were not published until 1609 but seem to have been written before 1600. Their interpretation has long been hotly debated. It is certain, however, that they do not form a connected sequence. Some of them are occupied with urging a youth of high rank, Shakespeare's patron, who may have been either the Earl of Southampton or William Herbert, Earl of Pembroke, to marry. Others hint to Shakespeare's infatuation for a 'dark lady,' leading to bitter disillusion; and still others seem to be occasional expressions of devotion to other male or female friends.
حتى الآن أفضل سونيتز هي لشكسبير وكانت 154، المعروف باسم سوناتات. لم تطبع حتى 1609 ولكن يبدو انه قد كتب قبل 1600. وترجمت هذه القصائد نالت مناقشات ومناظرات كبيره . ومن المؤكد، مع ذلك، أنها لا تشكل سلسلة متصلة. وبعضها يحث الشباب على الرتب العالية، وملهم شكسبير في كتابات السونييت  إما ايرل ساوثامبتون أو وليام هربرت، إيرل بمبروك، على الزواج. التلميح إلبعض على فتنته  'سيدة الظلام،' ومعظم قصائد شكسبير كانت فيها من المراره الشديدة وعدم التحرر من وهم الحب لدرجة العباده لفتاة اوصديق
thematically.
· The sonnet can be thematically divided into two sections: 
· ويمكن تقسيم السوناتة موضوعيا إلى قسمين
1. The first presents the theme or raises an issue. 
أول موضوع يطرح أو يثير قضية
2. The second part answers the question, resolves the problem, or drives home the poem's point.
· الجزء الثاني يجيب على السؤال، إلى حل المشكلة، أو يدفع الرئيسية نقطة القصيدة
· This change in the poem is called the turn and moves the emotional action of the poem from a climax to a resolution. 
.ويسمى هذا التغيير في القصيدة وبدوره نقل العمل من القصيدة العاطفية من ذروتها إلى قراراو الحل


يبقى لكم ورقتين ماترجمتها لانها جدا سهله ومايحتاج لها ترجمه 
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